
SF´s budgettale ved forelæggelsen af budgettet for 2021 den 5.10.2010 
 
 
Hvorfor er er SF med i budgetaftalen for 2021? 
 
Vigtigt for SF, der er ingen besparelser. Vi er simpelthen som kommune blevet 
behandlet bedre økonomisk end under de forrige regeringer. Udligningsreformen 
gik stort set i 0 for Ballerup Kommunes vedkommende, og vi havde frygtet og 
forventet en forringelse. Forhandlingerne om den kommunale økonomi mellem 
Kommunernes Landsforening forløb også betydelig bedre end forventet. 
 
Nu til selve indholdet. Der er beskedne driftsforbedringer på ældreområdet. Der 
bliver råd til lidt flere stillinger i vores ældrepleje.  
 
På børneområdet sker der også forbedringer, og der er blevet plads til et løft i 
forhold til børnenes 1000 dage. Her skal der især ses på mulighederne for 
forbedringer i relationerne mellem børn og forældre. Det drejer sig altså også om 
tiden inden børnene starter i et dagtilbud. Dette initiativ forventer jeg mig meget af. 
Og vi går i gang med yderligere initiativer med at løse problemet med manglende 
pladser især i Skovlunde. Der er i alt afsat 50 mio. kr., altså hvad en ny daginstitution 
koster. 
 
På det grønne område er der flere nye grønne initiativer. Vi mangler måske en 
samlet plan for det grønne område, så politikken bliver mere overskuelig. SF ser 
meget gerne en mere markant grøn politik. 
 
På det kulturelle område er der også flere initiativer, der kan udvikle kultur-, fritids-, 
idræts- og foreningslivet. Et godt ungdomsmiljø styrkes ved at forbedre rammerne 
og mulighederne. Samtidig styrkes arbejdet med kriminalitetsforebyggelse. 
 
Trafiksikkerheden bliver også forbedret. Der er afsat ekstra penge til at forbedre 
trafiksikkerheden ved vores skoler. Cykelstierne får også en omgang, så de bliver 
mere trygge at færdes på. 
 
Alt i alt et budget, der forbedrer kommunen på en række området. Og det vi glade 
for i SF. 
 
Derfor stemmer vi ja til budgetforslaget. 
 
Ulrik Falk-Sørensen, SF-Ballerup 
 
 


